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ЗА СИНЄЄ НЕБО, ЗА ЖОВТЕ КОЛОССЯ БОРОТЗА СИНЄЄ НЕБО, ЗА ЖОВТЕ КОЛОССЯ БОРОТИИСЯ ТРЕБА,СЯ ТРЕБА,

ЩОБ ЩАСТЯ ЗБУЛОСЯ!ЩОБ ЩАСТЯ ЗБУЛОСЯ! Україно, ти моя 
молитва,

Ти моя розпука
вікова…

Гримотить над світом 
люта битва

За твоє життя,
твої права.

Хай палають хмари 
бурякові,

Хай сичать образи — 
все одно

Я проллюся крапелькою 
крові

На твоє священне
знамено.

Василь СИМОНЕНКО

На РАЕС є чимало тру-
дових династій. Одна з
них — родина Хомяків. Усі
її члени у різний спосіб
пов’язали свою долю з
поліським енерговеле-
том. І жодного дня не
пошкодували про свій
вибір. Сьогодні їхній спіль-
ний трудовий стаж на Рів-
ненській атомній стано-
вить майже 120 років.

Анатолій і Леонід Хомяки
завжди поруч. Пліч-о-пліч
йдуть по життю, підтримую-
чи один одного. Ще з дитин-
ства брати захопились тех-
нікою та автоматикою, зго-
дом обоє у Херсонському
судномеханічному технікумі
здобули фах техніка-елект-
рика, працювали за роз-
поділом на військовому
судноремонтному заводі
у далекому Петропавловсь-
ку-Камчатському. Потім —
служба в армії. Тут же, на Да-
лекому Сході. І знову брати
були разом.

А з рідних Ремчиць (Сар-
ненський район) від батьків
летіли вісточки. Вони розпо-
відали, що на Поліссі роз-
горнулась грандіозна удар-
на комсомольська будова.
Є можливість влаштувати
свою долю, мати хорошу ро-
боту, отримати житло. 

Тож порадившись та
зваживши всі «за» і «проти»,
хлопці повернулись додо-
му, влаштувались у трест
«Енергопівденмонтаж» у
монтажне управління-12 і
відразу поринули у вир пус-

кових буднів (саме тоді вво-
дився у дію другий енергоб-
лок РАЕС). Зводили атом-
ний енерговелет і мріяли на
ньому працювати. Невдовзі
Анатолій влаштувався у цех
автоматики та вимірювань
слюсарем 3-го розряду у
групу з обслуговування сис-
тем автоматичного регулю-
вання.

Ветеран згадує:
— Я вдячний за уроки

професіоналізму й любові
до обраної справи, які надав
мені Олександр Валентино-
вич Русанов. Він був майс-
тром від Бога. Багатий до-
свід перейняв і від Валерія
Вікторовича Майорова та
інших наставників.

Взагалі, Анатолій легко
влився у колектив і без особ-
ливих труднощів справлявся

з доведеними завданнями.
У 1988 році його призначили
майстром дільниці цеху, де
трудиться й понині.

У цілому Анатолій Ан-
тонович віддав Рівненській
АЕС більше тридцяти років.
Станція для нього і його
дружини, Раїси Євгенівни,
майстра виробничого нав-
чання ПТУ, стала рідною
домівкою, бо її трудовий
стаж уже налічує 17 років.

Жодного разу не пошко-
дував, що став атомником і
Леонід, майстер цієї ж діль-
ниці цеху групи електропри-
воду блоків №3, 4. Після
хорошої виробничої школи у
цьому ж тресті працював
майстром у професійно-
технічному училищі РАЕС.
А у лютому 1985 року, ско-
риставшись запрошенням
колег, влаштувався на робо-
ту у цех ТАВ електрослюса-
рем 4-го розряду. Деякий
час працював на блоках №1,
2, набирався досвіду, а з
квітня 1986-го був призначе-
ний майстром цієї ж дільниці
блока №3.

— Перший «мільйонник»
саме вводився в експлуата-
цію. Досі згадуємо і порів-
нюємо, як працювали тоді й
тепер. Днювали й ночували,
як кажуть, вчилися один в
одного, і на власних помил-
ках. Сьогодні ж все відпра-
цьовано до автоматизму,
вивірено багатьма роками
надійної експлуатації атом-
ної станції, — ділиться дум-
ками Леонід Антонович.
(Закінчення на 2-й стор.)

Малюнок «Україно, розквітай!» школярки з міста-супутника

Рівненської АЕС Кузнецовська Ольги АБРАМОВИЧ

Спільний трудовий стаж
атомної родини — 120 років

Трудова династія Хомяків. Зліва направо: Олександр, Сергій та

Леонід Антонович. Сидить Анатолій Антонович

Молода родина атомників Олександр та Олена Хомяки. Фото з

сімейного архіву

Служба эксплуатации зданий и
сооружений Запорожской АЭС отме-
чает свой 10-летний юбилей. Опре-
деленный вклад в достижения трудо-
вого коллектива вносит организация
молодежи СЭЗиС, которую возглав-
ляет мастер участка механизации
Максим Гордийчук. Он вместе с ко-
мандой единомышленников-активи-
стов наладил по-настоящему живую
работу.

Максим Гордийчук возглавил органи-
зацию молодежи цеховой профсоюзной
организации службы эксплуатации зда-
ний и сооружений с момента первой кон-
ференции — и вот уже пять лет она
активно функционирует. «Молодежь в
нашей службе составляет небольшое, но
очень дружное, трудолюбивое, идейное
и веселое ядро, — говорит он. — В
вопросах активного отдыха, благо-
устройства территории, субботников и
спорта мы — одновременно и организа-
торы, и участники, и яркий пример для
старших коллег. Соответственно, от них
мы с радостью перенимаем богатый
опыт и глубокие знания, чтобы стать
надежной и достойной сменой».

Сегодня в организации молодежи
службы — 14 сотрудников, но Максиму
удалось объединить всех, кто молод
душой. И общественная, а также спортив-
ная деятельность здесь по-настоящему
кипит. Большой вклад в общее дело, не
считаясь со временем, вносят Галина
Бойко, Наталья Щербакова, Александр
Розумный, Оксана Гавриляк, Ирина Позд-
някова, Ирина Склярова и другие сотруд-
ники службы. Что показательно, активисты
— это не обязательно члены организации
молодежи, в ее работе охотно принимают
участие и старшие члены коллектива
СЭЗиС. 

Молодежный актив службы старает-
ся участвовать в самых разных меро-

приятиях, которые проводятся как на
станции, так и в городе. Но с особенной
гордостью наш собеседник рассказыва-
ет о тех из них, которые проводятся
непосредственно в службе. А это, учиты-
вая разнообразный спектр деятельности
специалистов СЭЗиС, мероприятия,
посвященные нескольким профессио-
нальным праздникам. Здесь отмечают
День энергетика, строителя, геолога,
художника, автомобилиста. Также не
забывают праздновать Масленицу и
маевку. 

Немало достижений у них и в спорте.
На Спартакиаде и других соревнованиях,
которые проводятся на ЗАЭС, спортсме-
ны службы выступают в составе объеди-
ненной команды «ФЭС-СЭЗиС-УКС». А
ведут за собой всю команду Виталий
Каленский (чемпион Украины и Европы
по бодибилдингу) и Евгений Щербина
(член сборной ЗАЭС по футзалу).

(Окончание на 2-й стр.)

Опыт и молодость дают результат

2014 року наша Українська держава відзначає 23-тю річницю проголошення
Незалежності. День народження країни — 24 серпня 1991 року — це вікопомна подія і
заповітна мрія багатьох поколінь українського народу про вільне життя на власній землі.

Роки незалежності України стали своєрідним випробувальним тестом для
людей на зрілість, терпіння і відповідальність. Кожна людина є найголовнішою
цінністю держави, здобуває їй славу і багатство. Кожна людина прагне соціальної
справедливості, мати надійну роботу, нормальну зарплату, гарантований соці-
альний захист. На шляху до таких конституційних засад ще багато складнощів,
перешкод і загроз. Особливим у цьому плані є нинішній День Незалежності, який
уперше буде святкуватися після відомих подій на столичному Майдані, після
нового бачення України Європою, світом. Це — рік трагічний і героїчний. Військові
протистояння на сході країни не дають нам змоги сповна бути радісними. Але
саме цього дня ми маємо єднатися думками про краще майбутнє, про розбудову
по-справжньому європейської держави. І нехай такі прагнення надихають кожно-
го з нас на нові звершення і на нові добрі починання. Стверджувати і зміцнювати
нашу Батьківщину, відстоювати державну цілісність — це зараз значуща справа
для всіх нас. Разом — ми сила.

Слава Україні!

В конце минувшей
недели ряд украинских
СМИ обнародовал за-
явление министра эко-
логии Андрея Мохника,
сделанное им в ходе
брифинга: дескать, эф-
фективного снятия с экс-
плуатации Чернобыльс-
кой АЭС можно добиться
только в том случае,
если провести... мас-
штабное сокращение
персонала станции и
предприятий, которые
ее обслуживают. Дан-
ное заявление вызвало
недоумение как у ад-
министрации ЧАЭС, так
и у ее профсоюзного
комитета.

14 августа состоя-
лось расширенное за-
седание профсоюзного
комитета станции, в ко-
тором приняли участие
генеральный директор
Игорь Грамоткин, руко-

водители подразделе-
ний, а также замес-
титель Председателя
Атомпрофсоюза Укра-
ины Павел Прудников.
(Более подробно — в сле-
дующем номере)

АНОНС «АУ»



С 4 по 9 августа 2014
года в г. Одесса прохо-
дил ІІ-й этап семинара
«Трудовая школа» для
профактива Восточной
объединенной органи-
зации профсоюза. В се-
минаре приняли учас-
тие представители ППО
и подразделений ГП
«ВостГОК», которые уча-
ствовали в І этапе «Тру-
довой школы».

И если на І-м этапе
«Трудовой школы» веду-
щие Юрий Буздуган (пред-
седатель наблюдательного
совета Института социаль-
ного партнерства, пред-
седатель комитета соцпо-
литики и труда во ІІ созыве
Верховной Рады) и Елена
Скоморощенко (директор
Института социального
партнерства) обучали и
объясняли, а участники
слушали и думали, то на
ІІ-м этапе Школы именно
участники непосредствен-
но должны были актив-
но участвовать в обсужде-
нии важных и интересных
вещей.

Что такое счастье? А
счастье для всех? Что та-
кое свобода и бывает ли
справедливость без свобо-
ды? О чем мечтали обыч-
ные трудящиеся раньше и
о чем сейчас? И самые
актуальные вопросы для
всех нас. Есть ли в Украине
справедливые зарплаты?
Что такое «справедливая
экономика»? Как ее по-
строить в нашей стране?

Какие у нас с вами есть
рычаги воздействия на
власть? В чем наша сила?

Небольшое отступле-
ние. В 2010 году иссле-
довательская компания
Gallup провела маркетин-
говые исследования с
целью обнаружить самые
счастливые страны мира.
Верхушку рейтинга заня-
ли скандинавские стра-
ны. Самые счастливые
люди живут в Дании, а
также — в Финляндии,
Норвегии и Швеции. А
знаете ли вы, что именно
в скандинавских странах
роль профсоюзов тради-
ционно высока? Проф-
союзы в этих странах и
по сей день остаются как
важным партнером соци-
ального диалога, так и
стороной, выполняющей
важные общественные
функции «социального го-
сударства».

Единственный путь у
Украины к процветанию и
«счастью для всех» — это
сделать экономику социа-
лизированной, самодоста-
точной и справедливой. А
сегодня сможет это сде-
лать только профсоюз-
ное движение Украины, и
только обычные трудящие-

ся, объединившись во-
круг профсоюза. Сила на-
ша в солидарности. К та-
ким выводам пришли в
конце семинара все его
участники.

«Мы не можем идти в
одиночестве. И начав дви-
жение, мы должны по-
клясться, что будем идти

вперед» — цитата из речи
Мартина Лютера Кинга «У
меня есть мечта», произне-
сенной 28 августа 1963 года.

Наталья ШИПУНОВА,
и.о. председателя

профкома ЦНТКиД,
участница

ІІ этапа семинара
«Трудовая школа»
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Добре ім’я здобуваєть-
ся добрими справами й
приходить до людини з
роками. Сьогодні Анатолій і
Леонід Хомяки шановані у
колективі цеху ТАВ спеціа-
лісти. Їх сумлінна багаторіч-
на праця, майже тридцять
літ на РАЕС, відзначена
Почесними грамотами, По-
дяками, портрет Леоніда
Антоновича заносився на
станційну Дошку пошани. 

— Рівненська АЕС, —
запевняють брати, — для
нас завжди була тим під-
приємством, де цікаво
працювати, на яке постійно
надходить нове високотех-
нологічне обладнання, яке
ми із задоволенням осво-
юємо, де наочно бачиш
прогрес. До того ж навіть у
найважчі роки на станції
були стабільність і хоро-
ший соціальний захист.

Свою любов до обраної
справи, розуміння того, що
атомник — професія почес-
на, й багато хто мріє працю-
вати на РАЕС, Анатолій і
Леонід ще з дитинства при-
щепили своїм синам.

Син Леоніда Антоновича
і Наталії Кузьмівни, яка та-
кож 20 років працює техні-
ком-технологом на дільниці
зварювання РАЕС, Олек-
сандр за порадою батьків
вступив до Рівненського уні-
верситету водного госпо-
дарства та природокорис-

тування на спеціальність «ав-
томатичне управління тех-
нологічними процесами».
Виробничу практику прохо-
див на Рівненській АЕС,
мріяв тут працювати. І у
лютому 2006 року його при-
йняли на роботу у цех ТАВ
на дільницю автоматичного
регулювання, технологічно-
го захисту та сигналізації.

Щоб вивчити вироб-
ництво, як кажуть, зсере-
дини, вирішив здобути
працюючи, ще одну вищу
освіту. Тож вступив до
Севастопольського націо-
нального університету ядер-
ної енергії та промис-
ловості на спеціальність
«атомні електростанції». 

Ентузіазму й завзяття у
молодого спеціаліста вис-
тачало і для роботи, нав-
чання у вузі, і для громад-
ських справ. У 2009 році
його обирають заступни-
ком голови цехкому цеху
ТАВ, у 2012-му — односпіл-
чани знову виявили Олек-
сандру цю високу довіру.
Окрім того, він входить до
складу житлово-побутової
комісії при профкомі стан-
ції, бере активну участь у
культурно-масовому житті
підрозділу. 

Цінує Олександра і ке-
рівництво цеху, тут зав-
важують, є надія, що в
майбутньому він буде хо-
рошим керівником. Під
стать Хомяку-молодшому і
його дружина Олена, яка

також трудиться на Рів-
ненській АЕС техніком. Мо-
лоде подружжя виховує
донечку Анастасію.

На цій же дільниці пра-
цює електрослюсарем і
Сергій, син Анатолія Анто-
новича. Хлопець мріяв бути
атомником з дитинства. І
крок за кроком йшов до
поставленої мети. Після
школи здобув спеціаль-
ність електромонтера у
Кузнецовському навчаль-
ному комбінаті. У 1997 році
влаштувався на станцію,
вступив у Київський енер-
гетичний технікум, а по за-
кінченні його — у Луцький
державний університет. Ко-
леги відгукуються про Сер-
гія як про хорошого, знаю-
чого спеціаліста.

У цій родині свято бере-
жуть честь імені. З хороши-
ми напрацюваннями йдуть
по життю батьки — Анатолій
та Леонід, їх кращі риси
— відповідальність, сумлін-
ність, любов до обраної
справи — увібрали сини.

А закінчу свою розпо-
відь про трудову династію
Хомяків влучною характе-
ристикою заступника на-
чальника цеху теплової
автоматики і вимірювань
Ігоря Вікторовича Коло-
мойця: «Це родина, в якій
батьки по праву гордяться
дітьми, а діти — своїми
батьками».

Лідія ШМИРКО
м. Кузнецовськ

Спільний трудовий стаж
атомної родини — 120 років

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Большое внимание организация моло-
дежи СЭЗиС уделяет шефской работе, кото-
рую активно поддерживают в службе, ока-
зывая помощь всем, кто в ней нуждается. Ни
одно объявление, подчеркивает Максим
Гордийчук, не осталось без внимания кол-
лектива — люди помогают, кто чем может. На
попечении коллектива — ветеран Великой
Отечественной войны, участник боевых дей-
ствий Тихон Тимофеевич Никитин, которому
уже 86 лет. Работники СЭЗиС помогли его
родственникам собрать необходимую сум-
му для операции на глазах, также купили
диван, поменяли окна в квартире.

Конечно же, сегодня никого не могут
оставить равнодушными события, которые
происходят на востоке нашей страны.
Коллектив СЭЗиС искренне откликнулся на
призывы поддержать украинскую армию —
сотрудники собрали деньги и для военно-
служащих, воюющих в зоне АТО, и для
вынужденных переселенцев, прибывших в
Энергодар. Такая активная жизненная
позиция всего коллектива не может не
вызывать восхищения.

«Успех работы нашей организации
молодежи во многом зависит от тесного
сотрудничества с цеховым комитетом

профсоюза, возглавляет который Игорь
Подлужный. — констатирует Максим. —
Практичес-ки все мероприятия мы про-
водим совместно. И в вопросах помощи и
защиты наших сотрудников — мы единое
целое. Не случайно лозунг нашей службы
«Мы так живем — чтоб вы так жили!».

Что еще хочется отметить, так это тот
факт, что председатель организации мо-
лодежи СЭЗиС — очень творческий чело-
век. Максим Гордийчук, как и Галина
Бойко, — внештатные корреспонденты
нашей газеты ОП ЗАЭС. И в свое время
каждый из них был награжден грамотой за
опубликованные в «Энергии» материалы.

На вопрос, что вдохновляет на столь
активную общественную деятельность,
Максим ответил так: «Жизнь — очень актив-
ная, она и вдохновляет! Так веселее работа-
ется, без этого было бы скучно. И написать
о коллективе мне всегда в радость».

Кстати, наверное, не случайно Максим и
Галина работают в одном кабинете. И как они
отмечают, именно здесь царит особая твор-
ческая атмосфера — рождаются идеи всех
праздников и мероприятий. И тут же заинтри-
говали, сообщив, что сейчас готовится новое
секретное мероприятие, которое обещает
всех удивить зимой. Так что ждем!

Ирина РОМАНОВА

Опыт и молодость дают результат

«ТРУДОВАЯ ШКОЛА», ЗДРАВСТВУЙ!..
Счастье для всех, даром,

и пусть никто не уйдет обиженный!
СТРУГАЦКИЕ «Пикник на обочине»

«Трудовая школа», здравствуй!
Процветай всегда и властвуй!
(Так по профсоюзной воле
Оказались мы на море.)
Час за часом, днем за днем —
Опыт, знанья познаем.
Телефоны все без звука
(«связи нет» — какая мука!)
На минуту задержался,
С гривней тут же распрощался.
С места голос без руки,
Знай! Ты это не моги!
Ну а дальше — дальше более,
Жеребьевкой «дали» роли
И пошел процесс игры:
Напрягали все мозги!
Жесткий критик Буздуган
Возглавлял сей «балаган».
И скажу я Вам, друзья,
Время прожито не зря.
«Бог» и «Царь» сидели рядом
И меняли свои взгляды
На свободу, право, честь,
Как, куда без «мыла» лезть. 
«Революция» не спала —
На Майдан всех созывала.
Ну, а сильный профсоюз
Призывал всех за союз,

Чтоб улучшить жизнь и мир. 
Буздуган — Вы наш кумир!
Скоморощенко Елена
Семинар вела умело:
Катя! Ира — говори,
Нет, Денис, ты подожди.
Гениально! — восклицала.
Взглядом умным всех ласкала.
Мы ж, цитируя труды –
От похвал ее горды!
Пролетали дни и ночи…
Плавать хочется — нет мочи,
Хочется позагорать…
Ночью солнца не видать,
От луны загара нет…
И на море, чуть рассвет.
Бодрячком, начавши день
И учиться нам не лень!
Не успели оглянуться –
А уже пора вернуться,
Чтоб нести все знанья в люд.
Да, воздастся нам за труд!
Чтобы в мире, дружбе жить
Предлагаю всем налить!
Ах, Одесса! «Павлов дом»!
Не забудем мы о нем!

8.08.2014 год, Одесса

Своими впечатлениями поделилась еще одна участница ІІ этапа «Трудовой
школы» Елена МЕЩЕРЯКОВА, написав эти строки прямо на семинаре:

Ода «Трудовой школе»

Президент України
Петро Порошенко під-
писав закон «Про вне-
сення змін до Закону
України» «Про Єдиний
державний демографіч-
ний реєстр» і докумен-
ти, які підтверджують
громадянство України,
посвідчують особу або
її спеціальний статус,
яким дозволяється вне-
сення до біометричних
закордонних паспортів
відбитків пальців рук.
Про це повідомляє і
прес-служба глави дер-
жави.

Відповідно до закону,
відбитки пальців рук ви-
значаються як одні з ос-
новних біометричних да-
них особи та вносити-
муться на безконтактний
електронний носій доку-
ментів для виїзду за кор-
дон, що дасть змогу іден-
тифікувати особистість
при перетині кордонів.
Закон створює правові
підстави для оцифровки
відбитків пальців та вне-
сення їх на безконтактний
електронний носій пас-
порта громадянина Украї-
ни для виїзду за кордон,
дипломатичного паспор-
та України, службового
паспорта України, посвід-
чення особи моряка, по-
свідчення члена екіпажу,
посвідчення особи без
громадянства для виїзду
за кордон і проїзного до-
кумента біженця.

У прес-службі зазнача-
ють, що цей закон дасть
змогу забезпечити вико-
нання рекомендацій єв-
ропейських фахівців з лі-
бералізації Європейським
Союзом візового режиму
для України. Раніше уряд
України постановив роз-
почати виготовлення, офор-
млення та видачу біомет-
ричних закордонних пас-
портів з 1 січня 2015 року.
Біометричні паспорти кош-
туватимуть на 50% дешев-
ше, ніж нинішні закордонні
паспорти.

Про біометричні
паспорти

По состоянию на 14 августа на нуж-
ды Вооруженных Сил Украины (ВСУ) и
батальонов территориальной обороны,
сотрудники дирекции и обособленных
подразделений ГП НАЭК «Энергоатом»
перечислили в целом 4 млн. 173 тыс.
грн.

Средства пойдут на материально-техниче-
ские потребности и на медицинское обеспече-
ние украинских военнослужащих.

Кроме того, отдельные подразделения в
индивидуальном порядке осуществляли
закупку за наличные средства медикамен-
тов, предметов первой необходимости и
оказывали помощь частям ПВО, обеспечи-

вающих противовоздушную оборону укра-
инских АЭС.

Также за наличные средства сотрудников
Компании были закуплены бронежилеты, би-
нокли, тепловизоры, кевларовые каски, беспи-
лотный летательный аппарат, автономные
электрогенераторы и другое оборудование.

Понимая критическую важность повы-
шения боеспособности украинской армии, в
связи с ростом угроз территориальной целост-
ности Украины, трудовой коллектив обособ-
ленных подразделений Компании продолжает
сбор средств для нужд бойцов, задействован-
ных в антитеррористической операции, про-
должающейся на востоке Украины.

Сотрудники «Энергоатома» перечислили на нужды военных более 4 млн. грн.
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13 серпня на Южно-
Українській АЕС відбула-
ся церемонія вшанування
десяти військовослужбов-
ців спецпідрозділу «Скор-
піон» військової частини
3044, яка несе службу з
охорони об’єктів енерго-
комплексу. Упродовж 45
днів, починаючи з 28
червня, вони виконували
військово-бойові завдан-
ня із захисту державного
суверенітету та територі-
альної цілісності України
в зоні проведення анти-
терористичної операції.

Десять героїв-южноук-
раїнців — капітан Віталій
Костюков, старші лейте-
нанти Євген Полєщук і
Олександр Глазков, пра-
порщик Роман Сємєріков,
старші сержанти Максим
Макарцев і Станіслав Ор-
жеховський, старшини Юрій
Жосан, Дмитро Кучеренко,
Василь Панкратов і Роман
Сіденко — разом з іншими
воїнами забезпечували мир
у містах Ізюм, Слов’янськ,
Попасна, Маріуполь, Пер-
вомайськ. На сьогодні троє
«скорпіонівців» у складі екі-
пажу БТР продовжують
виконувати бойове завдан-

ня на сході країни та ще
10 військовослужбовців за
ротацією змінили тих, хто
повернувся додому.

Під час заходу, на яко-
му зібралися представники
колективу Южно-Українсь-
кого енергокомплексу, місь-
кого виконавчого комітету,
рідні та близькі бійців, було
сказано багато теплих слів,
воїнів вітали з повернен-
ням додому, дякували за
вірність ратному обов’яз-
ку. Усі військовослужбовці
за високий  професіоналізм,
особисті мужність і геро-
їзм, проявлені під час за-
хисту державного сувере-
нітету та територіальної
цілісності України, були за-
охочені листами подяки від
міського голови м. Юж-

ноукраїнська Євгена Квас-
невського.

З поверненням додому
бійців вітали також коман-
дир військової частини 3044
Олег Худолій, начальник
служби фізичного захисту

Южно-Української АЕС Ва-
силь Левицький, голова
профспілкового комітету
підприємства Володимир
Лещотний та військовий
комісар Южноукраїнсько-
Арбузинського об’єднано-
го військового комісаріату
Олександр Стоянов. Багато
теплих слів було сказано на
адресу героїв, проте в усіх на
вустах було головне: дякує-
мо, що живі.

Цю думку підтримав і
генеральний директор ВП
ЮУАЕС Володимир Лісні-
ченко: «Хотів би всім нашим
воїнам подякувати за те, що
вони повернулися з війни
додому живі. Давайте гово-
рити чесно — сьогодні на
сході України йде війна. У ній
викристалізовуються націо-
нальна гордість і почуття гід-
ності наших людей. Так, на
долю країни випали тяжкі
випробування, і вони сьо-
годні все ще тривають. І мені
дуже приємно усвідомлюва-
ти, що персонал атомної
станції не стоїть осторонь і
бореться за незалежність
Батьківщини», — підкреслив
Володимир Анатолійович.

Найближчим часом усі
військовослужбовці, що по-
вернулися із зони проведен-
ня АТО, разом із сім’ями
проведуть десять днів на
березі Чорного моря. Як ска-
зав В. Лісніченко, профспіл-
ковий комітет і адміністрація
підприємства зроблять усе,
аби реабілітація та відпочи-
нок хлопців на малій батьків-
щині пройшли успішно, і
вони знову повернулися в
стрій — нести службу з
охорони об’єктів Южно-Ук-
раїнської атомної електро-
станції.

СЛАВА НАШИМ ГЕРОЯМ!

Информация по теме

Как уже сообщалось, Андрей Лисковский, работник ЦНИЛ
ГП «ВостГОК», как десантник 25-й аэромобильной бригады,
участник АТО, был удостоен медали «За верность долгу и при-
сяге». Но заслуженную награду пока получить не смог. Во
время участия в АТО парень получил три осколочных ранения
и сейчас проходит курс лечения в военно-медицинском кли-
ническом центре южного региона в г. Одессе. Недавно его
приехали проведать председатель профкома комбината
Борис Филиппов и его заместитель Андрей Карпов, которые
привезли бойцу посылку от родных и коллектива ЦНИЛ.
Кроме того, профком предприятия поддержал Андрея мате-
риально. На днях он должен вернуться домой, и тогда в тор-
жественной обстановке ему вручат заслуженную медаль.

Подготовила Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

У 2014 році очікується введення в експлуатацію жит-
лового будинку №155. Орієнтовно, ця урочиста подія
відбудеться напередодні Дня енергетика і стане чудо-
вим подарунком працівникам Запорізької АЕС, які давно
хочуть покращити свої житлові умови.

Незважаючи на складну фінансово-економічну ситуацію
в країні і відсутність у встановленому НКРЕ тарифі коштів на
житлове будівництво, ДП НАЕК «Енергоатом» знайшло мож-
ливість продовжувати фінансування будівництва житла для
працівників відокремлених підрозділів Компанії.

Квартири у новому будинку, згідно з Положенням ДП НАЕК
«Енергоатом», будуть реалізовуватися на комерційній основі.
Йдеться про 2, 3, 4-кімнатні квартири площею від 80 до 150 кв.
м. Наразі проводиться опитування персоналу, бажаючого
придбати нерухомість у цьому будинку. На сьогодні кількість
заяв, що надійшли на придбання житла, багаторазово переви-
щує кількість самих квартир (51 квартира).

Що стосується вартості 1 кв. м такого житла, то її поки оста-
точно не встановлено. На даний момент у будинку ведуться
оздоблювальні роботи з облаштування, встановлюються
ліфти, що також може вплинути на кінцеву вартість.

Відповідно до соціальної програми Компанії, для при-
дбання житла співробітникам буде надано безвідсоткову
позику. Підприємство допомагає ще й тим, що сприяє в
оформленні документів, зборі необхідних довідок, тісно
працює з нотаріусами. Крім того, атомна станція купує у
працівників їх попереднє житло, а його вартість зарахову-
ється до вартості нової квартири. Завдяки цьому у людини
змінюються терміни погашення, сума виплати.

Діючи таким чином, керівництво Запорізької АЕС дося-
гає головної мети своєї соціальної політики, що полягає у
сприянні надійної та безпечної експлуатації атомних елек-
тростанцій шляхом створення для кожного працівника ком-
фортних умов проживання у місті-супутнику АЕС.

ЗАЕС: реалізація житлової
програми триває

Кабинет Министров Украины создал Государствен-
ную службу по делам ветеранов и инвалидов, участ-
ников антитеррористической операции, сообщил
Премьер-министр Украины Арсений Яценюк.

«По нашим подсчетам, около 50 тыс. наших ребят на
сегодняшний день являются участниками АТО. В связи с
этим правительство создало Государственную службу по
делам ветеранов и инвалидов, участников антитеррори-
стической операции», — сказал он журналистам после
посещения военного госпиталя в Киеве.

В то же время премьер сообщил, что изначально у пра-
вительства была идея создать отдельное министерство,
которое бы занималось этими вопросами, но в парламен-
те эта инициатива поддержки не нашла.

А. Яценюк заявил, что новосозданная служба будет зани-
маться социальным обеспечением всех участников АТО, в том
числе их регистрацией, трудоустройством, медицинской и
психологической реабилитацией, обеспечением жильем тех
семей, которые остались без кормильца.

Глава правительства также сообщил, что будет объ-
явлен публичный конкурс на должность главы службы,
добавив, что у Кабмина есть несколько кандидатур.

Кроме того, он сообщил, что на заседании Кабмина
было принято решение о выделении средств на покупку
квартир семьям, которые лишились кормильца в ходе
АТО, а также для закупки протезов.

Создано Госслужбу по делам ветеранов
и инвалидов, участников АТО

На ЮУАЕС вшановували
військовослужбовців, 
які повернулись із зони
проведення АТО

Федерація профспілок України,
розуміючи необхідність проведення
подальшого реформування подат-
кової системи України, висловлює
своє розчарування розробленим
Державною фіскальною службою
України проектом Концепції ре-
формування податкової системи, а
також відсутністю відкритого і від-
вертого соціального діалогу з обго-
ворення цього проекту.

Незважаючи на окремі позитивні
моменти проекту (зокрема, щодо ско-
рочення кількості податків і зборів,
зближення бухгалтерського та подат-
кового обліку, збільшення втричі став-
ки податку на доходи фізичних осіб на
дивіденди), мета та цілі цього проекту
все ж мають доволі асоціальне спря-
мування.

Зокрема, в частині реформуван-
ня зарплатних податків в Україні.

Більшість запропонованих про-
ектом концепції моделей введення
прогресивної шкали оподаткування
має украй фіскальний характер та
значно збільшує податковий тиск на
найманих працівників. А якщо до
цього ще додати введення військо-
вого збору, зростання цін, реальне
зменшення заробітної плати для
більшості працівників, зупинення
роботи десятків підприємств в Ук-
раїні, зростання масового безробіт-
тя, продовження невиплати зарплат,
то все це врешті-решт призведе до
соціального колапсу.

Отже, виходить, що метою рефор-
мування податку на доходи фізичних
осіб є збільшення доходів бюджету за
рахунок збільшення дірки в й до того
худому гаманці легально чесно пра-
цюючих українських громадян. 

Водночас досвід країн, які стика-
лися з фінансовими потрясіннями,
свідчить, що в складних економіч-
них і політичних умовах фіскальний

тягар, навпаки, повинен бути зміще-
ний на найбільш заможні верстви
населення. Альтернативними варі-
антами подолання дефіциту держ-
бюджету, на думку Федерації проф-
спілок України, може стати:

— розширення переліку корис-
них копалин, за видобуток та реалі-
зацію яких стягується рента;

— введення податку на розкіш
шляхом введення диференційованої
шкали оподаткування ПДВ: на доро-
гоцінні товари найбільші ставки, а на
товари першої необхідності — най-
менші, або звільнення їх від оподатку-
вання, як це практикується в країнах
ЄС; введення податку з власників
транспортних засобів на легкові авто-
мобілі з великим об'ємом двигуна.

— суттєве підвищення акцизно-
го податку на алкогольні, слабоал-
когольні напої та тютюнові вироби.

До того ж ФПУ продовжує напо-
лягати на тому, що фундаментом
забезпечення принципу соціальної
справедливості в оподаткуванні має
бути:

усунення нерівності та забезпе-
чення уніфікації в підходах до опо-
даткування заробітної плати порів-
няно з іншими доходами (бізнес
сплачує податок лише з частини
доходів — прибутку, зменшеного на
собівартість продукції, яка по суті
виконує функцію неоподатковува-
ного мінімуму), а відтак впровад-
ження до трудових доходів єдиного
принципу — оподаткування прибут-
ку (за мінусом величини прожитко-
вого мінімуму, що є еквівалентом
собівартості праці).

Стосовно питання реформування
єдиного соціального внеску разом із
податком на доходи фізичних осіб, то
ФПУ вчергове наголошує:

За природою походження внес-
ки на соціальне страхування не є

податками і не входять до складу
державного бюджету, вони мають
цільове страхове призначення — на
відшкодування втраченого заробіт-
ку внаслідок хвороби, нещасного
випадку на виробництві та в інших
випадках непрацездатності.

Має дотримуватись основний
принцип системи соціального стра-
хування — розміри єдиного соціаль-
ного внеску мають покривати видат-
ки на матеріальне забезпечення та
надання соціальних послуг застра-
хованим особам, а також на фун-
кціонування самої системи соціаль-
ного страхування.

Акцентуємо, що відповідно до
чинного законодавства, для того
щоб за повний страховий стаж
заробити мінімальну пенсію, праців-
ник має отримувати мінімальну
заробітну плату в розмірі 3093 грн. А
при зниженні розміру єдиного соці-
ального внеску мінімальна заробіт-
на плата відповідно має бути ще
більшою.

Запропонований проект Кон-
цепції реформування податкової
системи України не тільки не
розв’язує цю проблему, а ще біль-
ше її поглиблює. 

ФПУ й надалі триматиме руку на
пульсі процесу подальшого податко-
вого реформування, насамперед, з
метою недопущення підвищення
податкового тягаря на трудові доходи
звичайних громадян. ФПУ цілеспря-
мовано обстоюватиме свою позицію,
зокрема, через участь у засіданнях
громадських рад, робочих групах при
Державній фіскальній службі України
та Міністерстві фінансів України, в
Міністерстві економічного розвитку і
торгівлі, комітетах Верховної Ради
України та порушуватиме це питання
перед Президентом України.

Федерація профспілок України

Урядовий проект Концепції реформування податкової системи
України — це фіскальний тягар на найманих працівників
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24 СЕРПНЯ — 23 РОКИ УКРАЇНСЬКІЙ НЕЗАЛЕЖНОСТІ: ЗІ СВЯТОМ, ДОРОГІ ОДНОСПІЛЧАНИ, ШАНОВНІ СПІВВІТЧИЗНИКИ!

ЯК ТИ ЛЮБИШ УКРАЇНУ
— Як ти любиш Україну,
Мій маленький друже?
— Нашу рідну Україну
Люблю дуже, дуже!

— З Україною нікого
В світі не боюся.
І щоранку я до Бога
За неї молюся.

Щоб була щаслива, дуже,
Щоб була багата.
Я люблю її так дуже,
Як маму і тата.

Олесь ЛУПІЙ

С недавних пор одетых в
украинские вышиванки работ-
ников профсоюзного комитета
Запорожской АЭС на своих
рабочих местах можно увидеть
довольно часто. Как оказалось,
профсоюзный комитет полным
составом поддержал акцию
«Среда — день вышиванок», и
все, в том числе и профсоюз-
ный актив в подразделениях,
переоделись в украинский на-
циональный наряд.

Мы побывали в профсоюз-
ном комитете как раз в сре-
ду, и были приятно удивлены
увиденным: практически все
сотрудники профкома, как жен-
щины, так мужчины, с удоволь-
ствием демонстрировали свои
вышиванки.

Прекрасная половина челове-
чества, в ярких нарядах, допол-
ненных аксессуарами, особенно

производит впечатление. И, как
говорят женщины, они готовы
носить вышиванки не только по
средам и не только на работу.

Удалось нам застать на рабо-
чем месте в вышиванке и предсе-
дателя профсоюзного комитета
Запорожской АЭС Николая За-
харова. Николай Федорович под-
черкнул, что в национальные
костюмы работники профкома
оделись исключительно из личных
побуждений. Во-первых, это очень
красиво, во-вторых, таким обра-
зом профсоюзный комитет за-
являет о своей гражданской пози-
ции. «Мы живем в Украине, любим
свою страну и должны сберечь
нашу замечательную землю для
своих детей», — сказал Николай
Захаров.

В профкоме говорят, что, воз-
можно, они пойдут дальше, и
будут ходить в вышиванках не

только по средам, а каждый день.
А еще планируют организовать
тематический конкурс в рамках
традиционного конкурса «Мы так
живем, работаем и отдыхаем».
Судя по тому, что уже сейчас к
этой акции подключаются работ-

ники других цехов, желающих
продемонстрировать националь-
ные наряды на сцене, будет не-
мало. И наверняка этот конкурс
станет одним из самых ярких и
колоритных.

Лариса ЛЕВИЦКАЯ

Cреда – день вышиванок

Десятый дачный концерт коллек-
тива «Белые крылья» в составе работ-
ников Запорожской АЭС Татьяны
Митусовой, Максима Боброва и
Ирины Широких, который традицион-
но проходит в селе Ивановка, стал
настоящим праздником для любите-
лей бардовской песни.

«Дачные посиделки» давно и по пра-
ву можно назвать мини-фестивалем,
который собирает многих исполнителей
не только из нашей области, но и ближне-
го зарубежья. На дачных концертах быва-
ли исполнители из Москвы, Сарова,
Электростали… В этот раз на концерт при-
ехали артисты из Запорожья, Днепро-
рудного, Харькова, Днепродзержинска.

Несмотря на то что концерт продол-
жался практически пять часов без пере-

рыва, прошел он на одном дыхании.
Никто не хотел расходиться. Прозвучало
много украинских народных песен под
гитару. Зрители получили огромное удо-
вольствие от исполнения харьковского
барда Юрия Чайки. Очень понравился и
Владимир Антонов из Запорожья.

Также впечатлили запорожский
коллектив «Неслыханная прибыль» и
мужской дуэт в составе Алексея
Николаева и Александра Усенкова. Как
всегда новыми композициями пора-
довали «Белые крылья», а их песня
«Сдается комнатка в душЕ», как гово-
рится, за душу взяла.

Было очень приятно, когда зрители
подпевали исполнителям и были с ними
как единое целое. 

Оксана ЗАГУСТА

«Дачные посиделки» в Ивановке

Юні спортсмени не тільки
загартовуються фізично, а й
постійно беруть участь у чем-
піонатах міста, області та Ук-
раїни. У КДЮСШ є призери
чемпіонатів України, Європи і
навіть учасник Олімпійських
ігор 2004 року — Анатолій
Мушик. 

А нещодавно у школі
відкрили ще одну спортив-
ну секцію для дітей — теніс,
де у двох групах займають-
ся 23 дитини. Тенісом у на-
шому місті захоплюються з
юних років. Для прикладу,
наймолодшій учасниці Єв-
генії Мартинюк 7 років. Дів-

чинка охоче вивчає прави-
ла гри, відшліфовує її техні-
ку. Це можна сказати і про
інших дітлахів. Улітку вони
тренуються на тенісних
кортах спорткомплексу «Ізо-
топ», а взимку — буде виді-
лено приміщення на базі
реабілітаційно-спортивно-
го комплексу. 

— Наші юні відвідувачі
просто залюблені у цю гру,
окрім усього — це фізич-
ний розвиток і спілкування,
пропаганда здорового спо-
собу життя й активне доз-
вілля, що дуже важливо для
наших дітей, — розповідає

тренер-викладач Вадим
Міткевич. 

Учасникам секції також
пощастило із наставником.
Він у 2003 році закінчив Во-
линський державний універ-
ситет імені Лесі Українки, має
спеціальність викладач фі-
зичного виховання та спеціа-
ліст з фізичної реабілітації. На
Рівненській АЕС працює з
2003 року. Своїм тренером
діти задоволені. Та й сам Ва-
дим покладає на юних певні
сподівання. 

— Секція спортивна. Тож
вважаю, що з часом брати-
мемо найактивнішу участь у
міських, обласних змаганнях.
І, можливо, хтось із наших
юних тенісистів стане в май-
бутньому першою ракеткою
України.

Лідія РЕШЕТИЦЬКА

Відкрито ще одну спортивну секцію
Шанувати здоров’я з юного віку привчають у

КДЮСШ Рівненської АЕС. Для тих, хто бажає займа-
тися спортом, тут діє чимало секцій: футбол, легка
атлетика, плавання, важка атлетика, пауерліфтинг,
боротьба вільна та греко-римська, стрільба кульо-
ва. В них займаються майже 500 дітей.

Верховна Рада ухвалила урядовий
закон про санкції. За відповідне рішення
проголосували 244 депутати.

Перед голосуванням Прем’єр-міністр Ар-
сеній Яценюк повідомив, що із законопроекту
були вилучені деякі спірні пункти, а саме —
можливість обмеження поштового зв’язку, при-
пинення телетрансляцій, закриття ЗМІ тощо.

Також у законі уточнили, що санкції
можуть бути застосовані до іноземної дер-
жави, а також юридичних і фізичних осіб-
нерезидентів та тих об’єктів, які перебува-
ють під контролем таких осіб.

Яценюк окремо наголосив, що йдеться
лише про іноземних юридичних та фізичних
осіб. Крім того, Верховна Рада отримає
повноваження схвалювати указ Президента
про введення санкцій у тому разі, якщо вони
запроваджуються щодо країни або невизна-
ченого кола суб’єктів.

Якщо санкції застосовуватимуться щодо
конкретних фізичних чи юридичних осіб,
рішення ухвалюватиме РНБО з наступним
підписом Президента.

Арсеній Яценюк повідомив, що наразі
Кабмін підготував пакет санкцій щодо 172
фізичних та 65 юридичних осіб, переважно
російських.

Про введення санкцій
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